



Suara tempatan didengari buat pertama kali di WUF 9

MUHAMMAD HAFIZ MAHMOOD

Menteri Kesejahteraan Bandar, Perumahan dan Kerajaan Tempatan, Tan Sri Noh Omar melawat kedatangan 61 menteri yang melawat dan menggambarkan usaha kementerannya untuk menggalakkan pembangunan bandar lestari yang inklusif.

"Kerajaan Malaysia telah memperkenalkan Program Perumahan Rakyat (PPR) untuk menangani keperluan perumahan mereka dalam kategori P40. Unit PPR ini biasanya disewakan pada RM124 (USD30) sebulan kepada keluarga dengan pendapatan bulanan kurang daripada RM3,000 (USD750). Sehingga Januari 2018, 75,405 isi rumah telah mendapat manfaat daripada program ini. Untuk membantu golongan miskin yang tidak dapat memperoleh pinjaman atau bantuan kewangan dari institusi perbankan swasta, kami mempunyai Skim Sewa Milik Kediaman. Rumah



Noh Omar dan kementerannya menggalakkan pembangunan bandar lestari yang inklusif.

PPR dijual pada kadar subsidi. Sebagai contoh satu unit PPR di Semanjung dijual pada harga RM35,000 (USD9,000) manakala kos pembinaan adalah kira-kira RM180,000 (USD46,000). Inisiatif

Skim Sewa Milik Kediaman membolehkan kumpulan sasaran menyewa dan memiliki unit selepas 25 tahun."

Sesi meja bulat peringkat tertinggi

Mesej oleh Timbalan Menteri Kesejahteraan Bandar, Perumahan dan Kerajaan Tempatan pada 12 Februari 2018

Objektif sesi ini adalah untuk membincangkan cadangan-cadangan kerajaan dan kerajaan tempatan untuk menempatkan semula perumahan di tengah-tengah pembangunan yang dirancang dengan mengendalikan peralihan paradigma dalam cara kita mendekati isu-isu perumahan - dari perspektif bangunan ke pandangan komprehensif perumahan melebihi daripada sebuah bumbung dan empat dinding. Untuk tujuan ini, sesi ini bertujuan untuk membincangkan pengalaman pembangunan bandar dalam program bercampur dan pengkhususan zon, memahami persefahaman sektor swasta dengan lebih baik untuk perumahan golongan berpendapatan rendah, dan memastikan integrasi kebimbangan rakyat serta hak kemanusiaan mereka.

"Perumahan adalah keperluan asas bagi individu dan komponen penting ketika membincangkan tentang habitus manusia. Di bawah definisi UN-Habitat, perumahan tidak terhad kepada perlindungan untuk individu sahaja. Rumah yang betul harus menyediakan perlindungan dari unsur-unsur alam, menawarkan keselamatan, privasi dan ruang yang

Ketua Pengarah Perkhidmatan Awam Tan Sri Zainal Rahim Seman

"Kerajaan tempatan mungkin tidak mempunyai kebolehan atau sumber tertentu untuk mencapai sasaran yang diperlukan. Sebab itu hari ini kita lihat mereka bekerjasama pihak awam, persendirian dan NGO untuk mengubah bandar mereka.

"Salah satu dan terbaru adalah Usahasama Awam-Swasta (PPP) yang telah mengubah bandar Medini kepada bandar moden. Ini adalah persekutuan strategik diantara Majlis Bandaraya Iskandar Puteri dan Medini Incorporated Malaysia Sdn. Bhd. dalam perancangan, pembangunan, pelaksanaan dan penyelenggaraan bandar futuristik di Johor."



Ucapan yang disampaikan oleh Halimah.

memadai dengan kemudahan pengangkutan yang tepat dan akses kepada kemudahan asas yang mencukupi. Bagi saya, sangat penting bahawa semua kerajaan harus memenuhi keperluan perumahan rakyat kerana dengan memiliki rumah, mereka akan mempunyai rasa kepunyaan dan millikan. Perumahan yang berkualiti menyumbang kepada kesejahteraan dan hidup yang berkualiti.



Para delegasi mendengar ucapan disampaikan Zainal.

Perhimpunan Wanita

• Suneeta Dhar, Pengarah Jagori India mendedahkan usahanya mewujudkan bandar yang lebih selamat kepada kaum wanita dan melawan keganasan seksual.

• Datuk Maimunah Mohd Sharif, Pengarah Eksekutif PBB Habitat menegaskan keperluan untuk memperoleh data mengenai cabaran unik wanita, seperti keselamatan mereka dalam pengangkutan awam.



Maimunah ketika berbulat dengan delegasi lain.

Perhimpunan Perniagaan

• Eduardo Moreno dari UN-Habitat menekankan bahawa inovasi teknologi yang bermanfaat adalah penting untuk mencapai pembangunan yang mampan dan boleh memberi kesan transformatif mengenai bagaimana bandar merancang perumahan, pengangkutan, perkhidmatan asas, penjagaan kesihatan, pendidikan, dan pekerjaan untuk generasi akan datang.

Perhimpunan Kanak-kanak & Bella

• Presiden Perhimpunan Bella Sedunia, Datuk Seri Utama Ir. Idris Haron telah membincangkan perhimpunan



melalui mesej video dan menyeru kemasukan bella dalam pembangunan bandar. Kanak-kanak dan wakil-wakil pemuda dipanggil untuk melibatkan diri secara aktif dalam semua peringkat.

Idris menggesa kemasukan bella dalam pembangunan bandar melalui mesej video beliau.

Perhimpunan Dunia Kerajaan Tempatan & Serantau

• Ketua Setiausaha Forum Kerajaan Tempatan Komanwel, Greg Munro menyeru para pemimpin global untuk meletakkan kepercayaan mereka di dalam kerajaan tempatan dan serantau, dan membenarkan penduduk tempatan terlibat dalam proses keputusan

Perhimpunan Grassroots

• Presiden Konfederasi Nasional Perempuan, Relinda Sosa yang bercakap bagi pihak organisasi akar umbi Amerika Latin, menekankan pentingnya persekutuan di kalangan organisasi akar umbi dan memperkuatnya agar menjadi efektif dalam proses membuat keputusan.

Antara kenyataan menteri-menteri dalam Sesi Meja Bulat pada 8 Februari 2018:

- India bercakap mengenai sasarannya untuk menyediakan rumah untuk setiap rakyatnya sebelum 2022.
- Paraguay menekankan isu-isu menangani ketidaksamaan di bandar.
- Amerika Syarikat menceritakan pentingnya perlombongan data untuk merangka dasar-dasar yang melawan gejala gelandangan.
- Indonesia menyifatkan kerja mereka untuk mengurangkan penempatan tidak formal.
- Lesotho menekankan bahawa perbandaran adalah proses yang tidak boleh dihentikan atau diundur.
- Mexico berhujah untuk memberi visi 'transversal' dan jangka panjang untuk pembangunan bandar yang lestari.
- Algeria menggambarkan cabaran utama pembangunannya adalah kekurangan perumahan, pertambahan penempatan tidak formal, dan keperluan untuk memperbaharui rangka kerja perundangan.